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Or.0012.2.6.2024 

 
 

Protokół Nr 5/24 
 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Finansów i Rozwoju Gospodarczego  

 w dniu 27 listopada 2024 r. 
 

 
Posiedzenie Komisji rozpoczęto o godzinie 13:00 w pokoju nr 36 Urzędu 

Gminy Hajnówka. Lista Radnych uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 
załącznik Nr 1 do protokołu. W posiedzeniu uczestniczyli wszyscy członkowie Komisji i 
stanowili ilość, przy której Komisja może obradować i podejmować decyzje. Ponadto 
w posiedzeniu brali udział: Przewodniczący Rady Gminy Wiktor Grygoruk, Skarbnik 
Gminy – Marzena Kublik, Zastępca Wójta - Andrzej Golonko,  Kierownik Referatu 
Organizacyjnego Magdalena Kowalska oraz Radna Alina Jarosz-Szereszewiec. 

Przewodnicząca otworzyła posiedzenie komisji, przywitała przybyłych oraz 
przedstawiła porządek obrad (Załącznik Nr 2 do protokołu) w następującym brzmieniu: 

  
1. Otwarcie posiedzenia Komisji.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu budżetu Gminy Hajnówka na 2025 r. 
4. Opiniowanie projektów uchwał: 

4.1. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Hajnówka;   
4.2. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Hajnówka na lata 2024-

2030;  
4.3. w sprawie ustanowienia zasad przyznawania sołtysom diet oraz zasad 

ich wypłat; 
4.4. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego w 

sprawie przekazania przez Gminę Hajnówka Gminie Czyże zadania w zakresie 
zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu uczniów Szkoły 
Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami Gminy Hajnówka; 

4.5. w sprawie uchwalenia  Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Hajnówka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2025 rok; 

4.6. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych;  
4.7. w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Białowieża w sprawie 

likwidacji lub ograniczenia strefy ochrony czynnej w Zintegrowanym Planie 
Zarządzania Obiektem Światowego Dziedzictwa UNESCO Puszcza Białowieska.     
     5. Zapoznanie się z informacją z realizacji Uchwał Rady Gminy podjętych od 
maja 2024 roku do października 2024 roku. 

6. Rozpatrzenie i opiniowanie Projektu Zarządzenia Wójta w sprawie 
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy 
Hajnówka oznacz. nr geod. 231 o powierzchni 0,9199 ha położoną w obrębie 
0014 Nowosady. 

7. Rozpatrzenie i opiniowanie  projektu Zarządzenia Wójta w sprawie 
przeznaczenia do oddania w najem, w trybie bezprzetargowym, lokalu użytkowego 
stanowiącego własność Gminy Hajnówka, o powierzchni 72,62 m kw.  położonego 
na działce nr geod. 170/2 w obrębie Nowoberezowo.   
     8. Sprawy różne. 
     9. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 
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Do punktu 2-go. Przedstawienie porządku obrad.  
 

Do przedstawionego porządku obrad uwag nie zgłoszono.  
 
Porządek obrad realizowany był w następującej kolejności: 
 
4.3.  w sprawie ustanowienia zasad przyznawania sołtysom diet oraz 

zasad ich wypłat. 
Radna Alina Jarosz-Szereszewiec przedstawiła projekt uchwały wraz z  

uzasadnieniem w sprawie ustanowienia zasad przyznawania sołtysom diet oraz 
zasad ich wypłat.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i przytoczyła treść paragrafu 46 
Regulaminu Rady Gminy mówiącego o wyłączeniu się z udziału w sprawie jeśli 
sprawa dotyczy jego, jego krewnych lub powinowatych lub jeśli jest zainteresowany 
materialnie. Podjęto dyskusję. Wszyscy zebrani wypowiedzieli się w powyższym 
temacie.   

Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały ZA 
głosowało 3 Radnych – J. Kot, Ł. Treszczotko, S. Sokołowski, Dwoje Radnych 
wyłączyło się z głosowania – W. Biryłko i R. Sołowianiuk.  Projekt został pozytywnie 
zaopiniowany.  

(Załącznik Nr 3 do protokołu) 

 
Posiedzenie opuściła Radna Alina Jarosz-Szereszewiec.  
 
 
4.4. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w sprawie przekazania przez Gminę Hajnówka Gminie Czyże 
zadania w zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie 
przewozu uczniów Szkoły Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami 
Gminy Hajnówka; 

Przewodniczący Rady Gminy Wiktor Grygoruk przedstawił projekt uchwały 
wraz z uzasadnieniem w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w sprawie przekazania przez Gminę Hajnówka Gminie Czyże 
zadania w zakresie zapewnienia bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu 
uczniów Szkoły Podstawowej w Czyżach będących mieszkańcami Gminy Hajnówka. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca 
poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały, ZA głosowało 4 Radnych – 
W. Biryłko, R. Sołowianiuk, J. Kot i S. Sokołowski. WSTRZYMAŁ SIĘ 1 Radny – Ł. 
Treszczotko. Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany.  

(Załącznik Nr 4 do protokołu) 

 
Posiedzenie opuścił Przewodniczący Rady Gminy Wiktor Grygoruk.  
 
 

Do punktu 3-go. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu budżetu Gminy 
Hajnówka na 2025 r.   

Skarbnik Gminy Marzena Kublik przedstawiła szczegółowo projekt budżetu 
Gminy Hajnówka na 2025 r. według Zarządzeń Nr 62/2024 i 63/2024 Wójta Gminy 
Hajnówka z dnia 13 listopada 2024 r. Dodała, iż  przedłożony przez Wójta Gminy 
Hajnówka projekt budżetu na 2025 r. Regionalnej Izbie Obrachunkowej w 
Białymstoku został pozytywnie zaopiniowany uchwałą Nr RIO.II-00310-48/2024 z 
dnia 19 listopada 2024 r., bez wniesienia uwag.  

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. W dyskusji głos zabrali wszyscy zebrani. 
Poruszono temat związany z zaplanowanymi w budżecie środkami na 2025 rok, na 
osoby z Gminy Hajnówka, które przebywają w domach opieki. Radni ponadto 
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zwrócili się z prośbą o wyjaśnienie innych pozycji z planowanego budżetu na 2025 
rok. Skarbnik odpowiedziała na poruszone zagadnienia.     

Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt budżetu 
Gminy Hajnówka na 2025 rok. Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt - 5 głosów ZA.    

(Załącznik Nr 5 i 6 do protokołu) 
 

Przewodnicząca Komisji Pani Walentyna Biryłko zwróciła uwagę Pani 
Skarbnik na temat utrudnionej współpracy mieszkańców i sołtysów z pracownikami 
działu podatków w Urzędzie Gminy Hajnówka. Ponadto poruszono temat segregacji 
odpadów, liczby zgłoszonych mieszkańców do segregacji odpadów i ściągalności 
opłat za odpady od mieszkańców Gminy. W powyższych tematach wypowiedział się 
Radny Jarosław Kot oraz Pani Skarbnik Gminy Hajnówka Marzena Kublik.  
 
 
Do punktu 4-go. Rozpatrzenie i opiniowanie projektów uchwał: 

 
4.1.  w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Hajnówka;  
Kierownik Referatu Organizacyjnego Magdalena Kowalska przedstawiła 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Hajnówka. Pani Kierownik 
dodała, iż treść projektu Statutu po naniesieniu aktualizacji była konsultowana z 
Radnymi oraz  Radcą Prawnym.   

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Dyskusji nie podjęto, uwag nie 
zgłoszono. Wobec powyższego, Przewodnicząca poddała pod opiniowanie 
przedstawiony projekt uchwały, który Komisja jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowała (5 głosów ZA).    

(Załącznik Nr 7 do protokołu) 

 
 

4.2. w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Hajnówka na lata 
2024-2030; 

Kierownik Referatu Organizacyjnego Magdalena Kowalska przedstawiła 
projekt uchwały z uzasadnieniem w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 
Hajnówka na lata 2024-2030. Poinformowała o procedurze postępowania zanim 
został przygotowany projekt uchwały dotyczący przyjęcia Strategii oraz odniosła się 
do proponowanej treści. Kierownik M. Kowalska dodała, iż dane do sporządzenia 
Strategii pochodzą z roku 2022 i 2023. Podkreśliła, iż od roku 2026 posiadanie 
Strategii Rozwoju będzie obowiązkiem każdej Gminy. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. W krótkiej dyskusji głos zabrali wszyscy 
zebrani. Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały, 
który został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany (5 głosów ZA).    

(Załącznik Nr 8 do protokołu) 

 
 
4.5. w  sprawie uchwalenia  Rocznego Programu Współpracy Gminy 

Hajnówka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w 

art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie na 2025 rok;  

Kierownik Referatu Organizacyjnego Magdalena Kowalska przedstawiła 
projekt uchwały w sprawie uchwalenia  Rocznego Programu Współpracy Gminy 
Hajnówka z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 
ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o 
wolontariacie na 2025 rok. Pani kierownik poinformowała o procedurze 
postępowania przed podjęciem uchwały dot. współpracy z organizacjami 
pozarządowymi, o ustalonej kwocie na ten cel, wynikających z przepisów terminach 
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oraz o składzie i powoływaniu komisji konkursowej.  
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. W dyskusji głos zabrali wszyscy zebrani.  

Po zamknięciu dyskusji Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony 
projekt uchwały, który Komisja pozytywnie zaopiniowała. 3 głosy ZA – R. 
Sołowianiuk, J. Kot, Ł. Treszczotko, 2 głosy - WSTRZYMUJĄCE SIĘ – W. Biryłko, S. 
Sokołowski.    

(Załącznik Nr 9 do protokołu) 

 
 

4.6. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych; 
Zastępca Wójta - Andrzej Golonko przedstawił uzasadnienie do projektu 

uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  
Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Po krótkiej dyskusji Przewodnicząca 

poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały, który został pozytywnie 
zaopiniowany (5 głosów ZA).    

(Załącznik Nr 10 do protokołu) 
 

 
 

4.7. w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Białowieża w sprawie 
likwidacji lub ograniczenia strefy ochrony czynnej w Zintegrowanym Planie 
Zarządzania Obiektem Światowego Dziedzictwa UNESCO Puszcza Białowieska.     

Zastępca Wójta - Andrzej Golonko przedstawił uzasadnienie do projektu 
uchwały w sprawie poparcia stanowiska Rady Gminy Białowieża w sprawie 
likwidacji lub ograniczenia strefy ochrony czynnej w Zintegrowanym Planie 
Zarządzania Obiektem Światowego Dziedzictwa UNESCO Puszcza Białowieska.     

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec nie podjęcia dyskusji 
Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały, który 
został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany (5 głosów ZA).    

(Załącznik Nr 11 do protokołu) 

 
 

Do punktu 5-go. Zapoznanie się z informacją z realizacji Uchwał Rady Gminy 
podjętych od maja 2024 roku do października 2024 roku.  

Zastępca Wójta - Andrzej Golonko przedstawił informację z realizacji Uchwał 
Rady Gminy podjętych od maja 2024 roku do października 2024 roku.  

(Załącznik Nr 12 do protokołu) 
 
 

Do punktu 6-go. Rozpatrzenie i opiniowanie projektu Zarządzenia Wójta w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Gminy Hajnówka oznacz. nr geod. 231 o powierzchni 0,9199 ha 
położoną w obrębie 0014 Nowosady. 

Zastępca Wójta - Andrzej Golonko przedstawił projekt Zarządzenia Wójta w 
sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowej stanowiącej własność 
Gminy Hajnówka oznacz. nr geod. 231 o powierzchni 0,9199 ha położonej w obrębie 
0014 Nowosady.   

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Dyskusji nie podjęto.  
Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały, 

który został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany (4 głosy ZA).    
(Załącznik Nr 13 do protokołu) 

 
 
 

Do punktu 7-go. Rozpatrzenie i opiniowanie  projektu Zarządzenia Wójta w 
sprawie przeznaczenia do oddania w najem, w trybie bezprzetargowym, lokalu 
użytkowego stanowiącego własność Gminy Hajnówka, o powierzchni 72,62 m 
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kw.  położonego na działce nr geod. 170/2 w obrębie Nowoberezowo.   
Przewodnicząca poinformowała, iż Zarządzenie dotyczy budynku Ośrodka 

Zdrowia w Nowoberezowie.  
Zastępca Wójta - Andrzej Golonko przedstawił projekt Zarządzenia Wójta w 

sprawie przeznaczenia do oddania w najem, w trybie bezprzetargowym, lokalu 
użytkowego stanowiącego własność Gminy Hajnówka, o powierzchni 72,62 m kw.  
położonego na działce nr geod. 170/2 w obrębie Nowoberezowo. 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję. Wobec nie podjęcia dyskusji 
Przewodnicząca poddała pod opiniowanie przedstawiony projekt uchwały, który 
został jednogłośnie pozytywnie zaopiniowany (5 głosów ZA).    

(Załącznik Nr 14 do protokołu) 

 
 
Do punktu 8-go. Sprawy różne. 
 Poruszono temat nieruchomości na terenie Gminy Hajnówka, sprzedanej 
przez UNIBEP, położonej w Dubinach, na której ma powstać betoniarnia.   

  
 
Do punktu 9-go. Zamknięcie posiedzenia Komisji. 

Wobec wyczerpania porządku dziennego obrad i braku innych spraw 
Przewodnicząca zakończyła posiedzenie Komisji. 

 
 

Protokolant: 

Taisa Własiuk 

Przewodnicząca Komisji  

    Walentyna Biryłko  


